
Bestyrelsesmøde d. 1. december 2022 

Deltager: 
Giuliano 
Annegrethe 
Nikolaj 
Martin 
Dorrit 

Afbud: 
Kasper 
Casper 
Cæcilie 
Finn 
Jaris 

 

Dagsorden 

  

1 Valg af ordstyrer og referent 

Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden. 

1. Referat fra sidste møde d. 13. okt. 2022 

Referat er godkendt 

  

2 Opsamling siden sidst, bordet rundt (Punktet må gerne forberedes hjemmefra. Det skal 

overvejes hvad vi orienterer om, hvad vi bruger hinanden til, fx sparring og ting af principiel 

karakter) 

1. Paneldeltager Lynetteholm (sendt i separat mail) 

Giuliano vil gerne stille til panelet, Martin tilmelder til panel. 

2. Opsamling grønne råd (referat og nye dagsordener)  

Giuliano orienterede omkring indholdet på mødet. Forskellige nedslag 

omkring grønne områder i København blev nævnt. Det er til oplæg, at ændre 

på kommissorium på sigt, her skal vi være opmærksomme på. 

Vi skal være opmærksomme på kommende 

- Blåt råd 

- Udviklingen i Nordhavns naturpark 

 

 



2. Adgangspolitik 

Dorrit orienterede omkring første møde i ”Adgangspolitiske udvalg”. Alle 

organisationer har egne behov inden for adgangspolitik, derfor skal emner balanceres 

mellem egne ønsker i organisationen og emner der er til fordele for alle. 

Fokusområder: 

1. det blå 

2. dem der ikke har adgang til naturen 

3. det politiske område (lovgivninger der spænder ben for hinanden) 

4. barrierer i naturen 

Der arbejdes med at lave nogle positionspapirer (policy papers) inden for hvert emner. Vi skal 

være opmærksomme på det blå område.  

3. Følgegruppe omkring grønt byliv på indre Østerbro – Annegrethe orienterede 

Det er muligt at et par stykker deltager fra lokalrådet. Annegrethe deltager på første 

møde. 

Annegrethe kontakter andre medlemsorganisationer af Friluftsrådet for at høre om 

det kunne være interessant at deltage? 

   
Kommende handlinger: 

1. Forretningsorden – Martin har lovet et oplæg til forretningsorden 

inden årsskiftet, men er ikke færdig endnu. Oplæg kommer til møde i 

januar 2023  

4 Tema indsatser (her sætter vi dagsorden på indsatser vi vil være proaktive på) 

1. status på ”Stier og veje” v/Dorrit – opsamling på seneste møde i Regionen 

a. Lokal temagruppe omkring ”infrastruktur for fodfolket” 

Der er møde i temagruppen mandag d. 5. november. Der bliver lavet en proces i 

temagruppen. Der bliver meldt tilbage til bestyrelsen omkring en handleplan. 

 

b. Arbejdsgruppe fra regionsudvalget ”Stier og veje” 

Dorrit har deltaget i første møde, og er ved at afsøge om det hænger sammen 

med projektet i København. Vi fortsætter i udvalget så længe det giver mening! 

 

2. Friluftspolitikker i kommunerne – Martin kommer med et oplæg til næstes 

bestyrelsesmøde, til en dialog omkring friluftspolitikker i vores kommuner efter snak 

med Kristian Jager i Friluftsrådet. Hvordan kan vi gribe ”dialogkaffe” med vores 

kommuner an – skal vi have en vinkel fx som oplæg (policy paper på Børn & unge, 

som Cæcilie kommer med et oplæg på).  

Der er aftalt møde med Kristian Jager fra Friluftsrådet d. 5. dec. Dagsorden; hvordan 

kan vi gribe ”dialogkaffe” an med kommunerne? 

 



3. Børn & unge i naturen – Policy papers, Cæcilie kommer med et oplæg 

Friluftsrådet centralt kører pt. kampagner for flere børn og unge i naturen, bla. i 

læringsmæssige sammenhænge. Kan det inspirere til en indsats? 

 

4. Det blå foreningsliv – Der bliver nedsat en arbejdsgruppe omkring Øresund som 

marin naturnationalpark.  

Vi spørger Kasper om et samlet oplæg på det blå område. Derudover er det afklaret at 

Kasper på forhånd indgår i ”blå” grupper omkring dette, også en del af nye udvalg 

”natur & friluftsliv” nedsat under hovedbestyrelsen. Kasper deltager ikke i december, 

men vil gerne give et oplæg i januar. Vi sætter det på dagsorden der. 

  

5 Indkomne forslag til bestyrelsesarbejde 

 Ingen 

  

6 Eventuelt  

Facebookgruppe er lavet til bestyrelsen – den er som udgangspunkt til alt det uformelle – se 

mere på gruppen. Link: https://www.facebook.com/groups/1141406189813460  

Martin orienterer omkring ulykke omkring stigboderne, og går videre med at kommunikere 

vores opbakning til at finde en bedre løsning end gitter. Martin vil forsøge at involvere 

kommunikationen i Friluftsrådet. 

Kan det være en idé at holde nogle onlinemøder i 2023? Vi tager den dialog videre. 

  

   Datoer for møder i første halvår 2023 

5 januar 

2 februar 

2 marts – Årsmøde 

6 april 

4 maj 

1 juni 

Næste møde er torsdag d. 5. januar 2023 – hvor skal vi være. Det bliver i DGI Storkøbenhavn 

Martin inviterer i outlook kalenderen 

 

  

 

https://www.facebook.com/groups/1141406189813460

